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En élargissant le cadre opéra-
tionnel de la zone début sep-
tembre, le conseil de police a 
validé la création d’une équipe 
de policiers cyclistes. Neuf 
agents seront engagés d’ici le 
printemps 2020 pour former la 
première patrouille de "bikers" 
de la zone Marlow. L’idée? Col-
ler aux réalités des quartiers et 
encadrer les usagers de la route 
dits “faibles”.

"Plus mobile, plus visible, plus 
proche. La raison d‘être de cette 
brigade cycliste est évidente", 
s’enthousiasme Laurent Masset, 
porte-parole de la police locale. 
Dès le printemps prochain, 9 
policiers bikers sillonneront quo-

tidiennement les rues de la zone 
Marlow, de façon équilibrée entre 
Uccle, Watermael-Boitsfort et 
Auderghem. Leurs missions 
oscilleront entre répression, dis-
suasion et prévention. "L’essence 
même de cette équipe est d’être 
présente et identifiable dans 
tous les quartiers. Pour intervenir 
mais aussi pour discuter et être à 
l’écoute des problématiques des 
habitants. C’est de la police de 
proximité par excellence". L’atout 
majeur de ces patrouilleurs à 
vitesse réduite reste évidemment 
leur hyper-mobilité. "Ils pourront 
notamment aller là où les voitures 
ne vont pas, comme les parcs ou 
les venelles. Sans compter qu’il 
est beaucoup plus simple d’inter-

peller ou de réaliser des contrôles 
quand on est à vélo plutôt qu’en 
voiture".

En tant qu’ambassadeurs de la 
petite reine, ils seront particuliè-
rement vigilants au bon partage 
de la voie publique. "Avec la pro-
lifération des nouveaux modes 
de mobilité, il devenait urgent 
d’avoir un moyen d’intervention 
in situ pour pouvoir gérer les usa-
gers faibles que sont les cyclistes, 
les piétons et les utilisateurs de 
trottinettes", précise Laurent 
Masset. "Quotidiennement la pa-
trouille veillera à ce que les pistes 
cyclables et les couloirs de bus 
ne soient pas encombrés par des 
véhicules en double file, que les 
vitesses soient adaptées aux cir-

constances et que chacun adopte 
les bons comportements". Des 
missions de sécurité routière 
auxquelles viennent s’ajouter la 
lutte contre les vols de vélo, les 
dépôts clandestins, l’assistance 
et les flagrants délits.  En ce qui 
concerne le choix de la monture, 
"il est très probable qu’étant 
données la nature, la taille et la 
topographie de la zone, le conseil 
de police optera pour l’achat de 
vélos à assistance électrique. 
Même si la décision n’est pas 
encore officielle, cela semble être 
le meilleur compromis". Pour rap-
pel, plusieurs communes, dont 
la ville de Bruxelles, bénéficient 
déjà de brigades cyclistes avec 
de très bons résultats.

 POLICE : UNE NOUVELLE BRIGADE DE 9 BIKERS 
  PLUS MOBILES, PLUS VISIBLES, PLUS PROCHES, ILS SONT  
 NOTAMMENT APPELÉS À GÉRER LES NOUVEAUX MODES DE MOBILITÉ 
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Le rapport annuel de la police de 
la zone Uccle-Watermael-Boits-
fort-Auderghem vient d’être mis 
en ligne. On y apprend qu’en 
2018, et pour la 8e année consé-
cutive, la criminalité affiche une 
baisse de 1,8%.  

Du côté des bons points, la zone 
enregistre une chute de 22% des 
vols dans les véhicules, de 10,5% 
des vols de voitures, de 11,7% des 
délits liés aux drogues et de 5,3% 
des dégradations de la propriété.

En revanche, les cambriolages 
(+19,7%), les vols de vélos (+14,9%) 
et les escroqueries informatiques 
(+9,7%) viennent ternir le tableau.

"Avec 1.179 cambriolages consta-
tés en 2018, on retrouve les 
chiffres de 2015", déplore Jean 
Noël, coordinateur de la Maison 
de la Prévention. "Il s'agit d'une 
criminalité cyclique contre la-
quelle il est très difficile de lutter. 
La meilleure arme, c'est la préven-
tion. Il est important que les Au-
derghemois utilisent davantage 
les moyens que la commune met 
à leur disposition : signaler ses va-
cances à la police et faire appel à 
nos services pour obtenir la prime 
communale à la sécurisation de 
son habitation. Même conseil 

pour les vélos que l’on peut faire 
graver ou enregistrer sur la plate-
forme mybike.brussels pour une 
identification en cas de vols". 

Si le nombre de délits sur la voie 
publique se stabilise, le rapport 
pointe une augmentation de la cri-
minalité virtuelle. "Les personnes 
qui sont victimes d'arnaques infor-
matiques doivent les signaler à la 
police, même si les montants sont 
faibles", insiste Laurent Masset, 
porte-parole de la zone de police. 
"C’est essentiel pour les enquê-
teurs : connaître les méthodes de 
cybercriminels leur permet de les 
identifier et de mieux les contrer".

Les routes ont, quant à elles, été 
plus sûres en 2018, avec une chute 
des procès-verbaux dressés pour 
des feux rouges grillés (-23%), des 
états d’ébriété (-28%) ou des ou-
blis de ceinture (-23 %). "On récolte 
les fruits de notre détermination 
dans ce domaine. La sécurité  rou-
tière a été l’un de nos chevaux de 
bataille ces dix dernières années", 
rappelle Laurent Masset. "À titre 
d’exemple, nous avons contrôlé 
la vitesse de plus de 11 millions de 
véhicules en 2018". 

www.police.be/5342/fr/actua-
lites/rapport-annuel-2018

 LA RUE THÉO VANPÉ, PREMIÈRE  
 RUE CYCLABLE D’AUDERGHEM 
C’est officiel. Depuis le 15 octobre dernier, la rue Théo Vanpé est 
la première rue cyclable d’Auderghem. Un statut nouveau qui 
soumet cette voie à des règles de circulation spécifiques, exi-
geant une adaptation des comportements des automobilistes 
et des cyclistes. "Une rue cyclable n’est pas une rue cycliste", 
insiste Quentin Stevenart, chef des services Espace public et 
Mobilité. "La rue Théo Vanpé est toujours ouverte aux véhicules 
motorisés mais les vélos y sont prioritaires". Pour simplifier, 
trois règles doivent y être strictement appliquées. Les cyclistes 
peuvent utiliser toute la largeur de la rue quand celle-ci est à 
sens uniques (ce qui est le cas pour la rue Théo Vanpé) ou la 
moitié pour les voies à doubles sens. Les voitures, elles, ne sont 
pas autorisées à dépasser les cyclistes et doivent respecter une 
vitesse maximale de 30km/h. "En augmentant la sécurité, on 
vise surtout à inciter plus d’usagers à se déplacer en vélo”. Il 
faut noter que la modification de statut n’impacte ni le nombre 
d’emplacements de stationnement, ni la capacité d’accueil des 
véhicules. La rue cyclable est signalisée par des panneaux et un 
marquage au sol spécifiques.  

Depuis le 1er janvier 2019, la régle-
mentation interdit l’utilisation 
des pesticides dans les espaces 
verts publics. Une nouveauté 
bienvenue que le service du 
Plan vert n’a pas attendue pour 
repenser le travail quotidien des 
jardiniers et être… créatif !

Machines thermiques ou méca-
niques, paillage, enherbage… "Il 
existe des solutions alternatives 
pour se passer de pesticides", 
explique Jos Cnops, responsable 
du Plan vert. "Mais celles-ci sont 
onéreuses et très exigeantes en 
termes de main d’œuvre". À titre 
d’exemple, pour être efficace, 
l’utilisation d’un désherbeur 
mécanique doit se faire tous les 
2 à 3 semaines et être suivi d’un 
passage manuel au râteau pour 
se débarrasser des adventices et 
niveler la surface travaillée. Une 
solution intenable sur les plu-
sieurs centaines de mètres de 
cheminement du cimetière.

"Nous avons donc recherché des 
solutions plus pérennes en fai-
sant de la biodiversité notre alliée 
pour l’entretien du cimetière", 
poursuit Jos Cnops. 

Remplacement de la dolomie le 
long des pierres tombales par un 
engazonnement naturel, plan-
tation de gazons fleuris entre 
les tombes des anciens com-
battants et sur les pelouses "en 
attente", plantations de massifs 
de vivaces et de haies vives dans 
les endroits "perdus"… "Nous 
avons conçu un nouveau plan 
de gestion qui va permettre de 
contraindre la pousse des indési-
rables et de rendre le travail des 
jardiniers plus valorisant".  Un 
plan qui, nature oblige, devrait 
mettre 3 à 4 ans à voir le jour 
pour un coût total de 30.000 € 
la première année et 100.000 € 
pour les années suivantes.  

 LA BIODIVERSITÉ, NOUVELLE  
 ALLIÉE POUR L'ENTRETIEN  
 DU CIMETIÈRE 
AUDERGHEM LANCE UN NOUVEAU PLAN DE 
GESTION ZÉRO-PHYTO

 LA CRIMINALITÉ EN BAISSE POUR  
 LA HUITIÈME ANNÉE CONSÉCUTIVE 

 LES CAMBRIOLAGES RESTENT  
 LE PRINCIPAL POINT NOIR 
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Organisation de Jeunesse auder-
ghemoise, le CJD permet à des 
jeunes de 16 à 35 ans de s'impli-
quer dans des projets de volonta-
riat. Avec un fonctionnement qui 
privilégie l'autonomie et un seul 
mot d’ordre : l’interculturalité.

"Nous fonctionnons comme un 
incubateur", explique Manon 
Lesoile, chargée de communica-
tion. "Les projets sont initiés et 
portés par les jeunes eux-mêmes. 
Notre rôle est de les accom-
pagner dans la concrétisation". 
Recherche de subventions, bud-
gétisation, démarches adminis-
tratives... Chaque projet bénéficie 
du support permanent d’un des 

cinq référents du CJD. Aucun à 
priori pour le choix des projets. 
Cuisine, foot, photographie, tout 
y passe, pourvu qu’au bout il y 
ait la rencontre de l’Autre. "Nous 
travaillons par exemple actuelle-
ment avec l’équipe de Renqu’art 
qui organise des ateliers créatifs 
pour favoriser le dialogue entre 
résidents belges et migrants. Une 
exposition est prévue pour le 
grand public". Les portes du CJD 
sont grandes ouvertes aux jeunes 
Auderghemois, porteurs de pro-
jets ou volontaires. 

Contact : info@cjdasbl.be 

 L'INTERCULTURALITÉ  
 COMME MOT D'ORDRE 
  LE CJD ACCOMPAGNE LES  
  JEUNES DE 16 À 35 ANS DANS  
  LEURS PROJETS DE VOLONTARIAT  
LES PROJETS SONT INITIÉS PAR LES 

JEUNES EUX-MÊMES. 

 FEUX D'ARTIFICE DE NOUVEL AN  
 GARE À LA RÉGLEMENTATION ! 
À l’approche des fêtes de fin d’année, la Maison de la Préven-
tion tient à rappeler que, sans autorisation, les feux d’artifice 
sont interdits. Et ce dans l’espace public comme dans les 
propriétés privées. “C’est une question de sécurité”, explique 
Jérémy Tignée de la Maison de la Prévention. “Chaque année 
nous déplorons des accidents, avec des blessures et de brûlures 
parfois dramatiques”. Pour les contrevenants, le règlement 
général de police prévoit des amendes. L’interdiction englobe 
les fusées, les feux de bengale et les pétards.

Elles s’appellent Éliza, Petra et 
Hanna. La plus âgée a 12 ans, 
la plus jeune 10 ans. Parties 
l’été dernier à Birmingham pour 
défendre les couleurs de l’ate-
lier Couture Magique d’Auder-
ghem au Festival International 
de Quilt, elles en sont revenues 
avec le premier prix.  

Pour les profanes, un quilt est 
un assemblage de 3 couches de 
tissu dont une de molleton : un 
patchwork matelassé en quelque 
sorte. L'oeuvre d'Éliza, Petra et 
Hanna, un quilt en quatre ta-
bleaux, décrit l’évolution d’une 
relation mère/fils sur fond de 
plage avec un soleil de plus en 
plus couchant pour symboliser 
le temps qui passe. Cerise sur le 
pudding, leur création a été pré-
sentée au public en octobre der-
nier lors de l'exposition annuelle 
de l'Association belge de Pat-

chwork, à Enghien. L’occasion de 
présenter Couture Magique,  ce 
petit atelier créé et géré par une 
fervente passionnée de l’exercice 
du fil et de l’aiguille. "Les bien-
faits de la couture sont mésesti-
més",  explique Nora Palmai. "Les 
enfants y travaillent la dextérité et 
la patience bien sûr mais aussi la 
confiance en soi et la créativité. Et 
ce fille comme garçon, j’insiste". 
Couture Magique propose des 
cours de couture tous niveaux, 
des ateliers, des stages et des 
fêtes d’anniversaire dans un petit 
atelier niché dans un bâtiment 
de Rouge-Cloître. "Nous avons 
une chance exceptionnelle ici car 
l’ambiance du cloître se prête 
particulièrement bien à l’exercice 
de la couture. Il s’y dégage un 
calme et une sérénité favorables à 
la contemplation et à la création". 

www.couturemagique.eu

 ATELIER COUTURE MAGIQUE  
 À ROUGE-CLOÎTRE 

 3 JEUNES AUDERGHEMOISES  
 GAGNENT UN PRIX PRESTIGIEUX 
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Le 23 avril prochain, l’école du 
Pré des Agneaux participera à 
la journée mondiale du livre. Le 
temps d’un quart d’heure, les 
cours s’arrêteront, le silence se 
fera, pour que tous les élèves 
sans exception puissent s’adon-
ner à la lecture de leur choix. Un 
exercice original qui permet de 
recréer un lien entre les enfants, 
les mots et leurs sens.  

Relayée par l’Association des 
Éditeurs Belges sous le nom de 
"Tout le monde lit", cette opéra-
tion a vu le jour à la suite d’un 
constat alarmant. "Une étude 
internationale de 2016 a classé 
les enfants de la Fédération Wal-
lonie Bruxelles comme les pires 

élèves d’Europe dans la compré-
hension de leur langue", explique 
Christelle Dyon de l’ADEB. "Mais 
il est important de rappeler que 
si l’école doit insuffler l’envie et le 
goût de lire, le relais des parents 
est primordial". Le projet génère 
déjà beaucoup d’enthousiasme 
chez les élèves mais aussi chez 
les instituteurs et directions 
d’écoles communales auderghe-
moises.

"L’apprentissage de la lecture est 
un véritable enjeu de société", 
insiste Bernard Mugrabi, conseil-
ler pédagogique au service En-
seignement. "Une priorité que 
nous avons placée au centre des 
contrats d’objectifs de nos 4 éta-

blissements scolaires. Ces quinze 
minutes de lecture existent d’ail-
leurs déjà dans plusieurs de nos 
écoles mais seront instituées de 
façon systématique et hebdo-
madaire dans toutes les classes à 
l'horizon 2025". Cet outil viendra 
compléter la batterie d’initia-
tives mise en place ces dernières 
années pour renforcer les com-
pétences en lecture des petits 
auderghemois : le Séminaire 
Paul Hurtmans, le prix Bernard 
Versele, les mamy conteuses, les 
sacs à album ou tous les projets 
menés en collaboration avec les 
bibliothèques communales.

Contact : c.dyon@adeb.be

 15 MINUTES DE LECTURE APRÈS LA RÉCRÉ 

 OPÉRATION "TOUT LE MONDE LIT" À AUDERGHEM 

Une soupe gratuite en lieu et 
place de la collation du matin. 
Voilà ce que proposera le Centre 
Scolaire du Souverain à tous ses 
élèves de maternelle dès jan-
vier 2020. Une nouveauté qui 
poursuit 2 objectifs principaux : 
encourager une alimentation 
saine et réduire la consomma-
tion d’emballages plastiques.  

L’idée n’est pas neuve. "Il a y plus 
de 100 ans, le Comité National de 
Secours et d’Alimentation défen-
dait déjà l’importance de ce type 
d’en-cas”, rappelle Sabine Mas-
son, chef du service Enseigne-
ment. "Une collation nourrissante 
et chaude servie en milieu de 
matinée pour faire le trait d’union 
entre un petit déjeuner parfois 
expéditif et un dîner trop éloigné". 
Avant de se lancer dans ce projet, 
le service Enseignement a consul-
té les parents d’élèves. Ceux-ci 
ont, sans surprise, approuvé la 
mise en place du projet. 

"C’est le prestataire de repas 
actuel qui sera en charge de la 
confection de ces soupes qui 
respecteront nos exigences en 
termes de produits locaux, bio 
et de saison", témoigne Bernard 
Mugrabi, conseiller pédagogique. 

Cette nouvelle habitude servira 
aussi de levier pour sensibili-

ser les plus petits à la réduction 
des déchets plastiques. "Il suffit 
de regarder ce que contiennent 
les poubelles de nos écoles pour 
comprendre l’intérêt de ce type 
d’initiative", approuve Hélène 
Preuveneers, directrice du Centre 
Scolaire. "Et puis la cour de récréa-
tion devrait rester propre, ce qui 
est un avantage collatéral non 

négligeable pour le bien-être des 
enfants".

Le projet "Soupe gratuite", au-
trement dit sans impact sur les 
factures de cantine, sera testé 
pendant un an au Souverain 
et devrait en toute logique être 
étendu aux trois autres écoles 
communales en janvier 2021.

 LE CENTRE SCOLAIRE DU SOUVERAIN VA TESTER  
 LA SOUPE GRATUITE À LA COLLATION DE 10 HEURES 
OBJECTIFS : MOINS DE DÉCHETS ET MOINS DE SUCRES

 3 NOUVEAUX VÉLOBOX 

La commune vient de faire 
installer 3 nouveaux vélobox : 
un à l’angle de l'avenue Van-
dromme et de la chaussée de 
Wavre, un second Place Balis 
et le dernier Avenue Madoux. 
Pour rappel les places coûtent 
60 euros par an. Elles sont 
attribuées aux Auderghemois 
habitant à moins de 500 
mètres du VéloBox et utilisant 
le vélo comme moyen de dé-
placement "domicile-travail".  

 DÉNEIGER SON TROT-  
 TOIR, C'EST OBLIGATOIRE 

Pour reprendre les bons ré-
flexes d’hiver, les gardiens de la 
Paix rappellent l’obligation de 
déneiger son trottoir. Comme 
chaque année, ils ne manque-
ront pas de sonner aux portes 
des "récalcitrants"et de don-
ner quelques coups de main 
occasionnels.    

 PHOTOVOLTAÏQUE,  
 LA SUITE 

72 nouveaux panneaux 
solaires viennent d’être posés 
sur la toiture de la voirie, rue 
du Vieux Moulin. Cette instal-
lation d’une puissance de 22 
kWc devrait être en mesure de 
générer 20.000 kWh. Les toits 
des bâtiments communaux 
hébergent désormais 1100 
panneaux photovoltaïques.

 LE CAFRA CHANGE  
 DE NOM 

Le CAFRA s’appelle désor-
mais le Planning Familial 
d’Auderghem. Ses missions 
restent les mêmes, à savoir le 
traitement de toutes les ques-
tions relatives à la vie affec-
tive et sexuelle avec consul-
tations gynéco, sociales, psy, 
juridiques, médiation fami-
liale et conseil conjugal.  

info@planningfamilialauder-
ghem.com 

 ERRATUM : VOICI LE BON  
 NUMÉRO DE LA MAISON  
 MÉDICALE

Une erreur s’est glissée dans 
l'édition précédente. Le nu-
méro de contact indiqué dans 
l'article sur la Maison Médicale 
MM1160 est en fait le numéro 
de fax. Pour appeler la Maison 
médicale, il faut composer le 
02/899.22.09.
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 MARCHÉ DE NOËL AVENUE MADOUX 
Le marché de Noël du quartier de l'Amitié se tiendra le 18 dé-
cembre de 14 à 20h. Il est proposé et organisé par la Maison des 
jeunes d’Auderghem, la maison de quartier le Pavillon, les jeunes 
des Mini-entreprises et les commerçants locaux, avec animation 
musicale, ateliers créatifs au Pavillon et visite du Père Noël à 16h.

 RÉVEILLON TÉLÉVIE 
Le traditionnel réveillon au profit du Télévie aura lieu le 31 
décembre au Centre Culturel, de 19h à 3h du matin. Au pro-
gramme : Souper festif, orchestre, concerts et tombola.  

Réservations : marc.vandame@skynet.be

 HISTOIRES D'HIVER À DE BIB 
L'hiver est là ! De Bib et Zoniënzorg invitent à se réchauffer au 
coins de... belles histoires, le 21 décembre prochain de 10h30 à 
12h ! Tout le monde est le bienvenu de 0 à 99 ans. Un verre sera 
offert et l'inscription n'est pas nécessaire.

 "OBJECTIF COMMUNE" 
Rappel aux amateurs. Pour sa 4e édition, le concours photo 
Objectif Commune aura pour thème "Reflets d’Auderghem". Le 
règlement et le formulaire d’inscription sont disponibles sur le 
site de la commune ou sur serviceculture@auderghem.brussels. 
Clôture des inscriptions le 14 avril 2020.

Un palmarès hors-norme, une 
longévité exceptionnelle, une 
vision pure de l’éthique sportive, 
le pongiste Jean-Michel Saive 
est l’un des plus grands sportifs 
belges de tous les temps. Avec 
lui, le Logis Auderghem a rem-
porté quatre titres de champion 
et cinq Coupes de Belgique. 

Le 6 novembre dernier, à l’occa-
sion de la remise des Mérites 
Sportifs, la commune a rendu 
hommage à “Jean-Mi” en le fai-
sant citoyen d’honneur. “C’était 
une évidence tant il a contribué, 
depuis sa signature au Logis 
en 2012, au rayonnement de la 
commune en Belgique et dans le 
monde", rappelle Arnaud Hue-
gaerts du service des Sports. "Et 
puis au-delà de l’excellence spor-
tive, c’est aussi l’homme intègre 
que la commune a voulu saluer, 
un compétiteur qui a maintes fois 
prouvé son approche du fair-play, 

y compris dans les matchs les plus 
importants de sa carrière". Et des 
grands matchs, Jean Michel Saive 
en a quelques-uns au comp-
teur. L’ancien numéro 1 mondial 
a notamment participé à 7 Jeux 
Olympiques et 20 championnats 
du monde, glanant aux passages 
25 titres nationaux dont quatre 
avec le Logis en 2013, 2014, 2016 
et 2017. Le liégeois a mis fin à sa 
carrière en mai dernier devant plus 
de 500 fans déchaînés. "Par sa 
seule présence il a provoqué l’en-
gouement d’un public nouveau 
capable de transformer la salle 
du Logis en fournaise les soirs de 
coupes d’Europe". Alors plutôt que 
d’ériger une statue en hommage 
à son nouveau citoyen d’honneur, 
la commune a choisi d’installer 
une table de ping-pong extérieure 
au jardin du Fair Play. Une table 
où tout un chacun peut taper la 
balle quand il le souhaite...

 JEAN-MICHEL SAIVE  
 CITOYEN D’HONNEUR 
  EN 7 ANS IL A MÉTAMORPHOSÉ  
  LE LOGIS AUDERGHEM  
UNE TABLE EXTÉRIEURE INSTALLÉE EN 

HOMMAGE AU JARDIN DU FAIR PLAY 

Auderghem vient de s'associer à 
une photographe brésilienne pour 
un projet artistique d’ampleur : 
réaliser une exposition impli-
quant toutes les nationalités pré-
sentes à Auderghem.

C’est en 2010 qu’Alice Ramos 
quitte son Brésil natal pour poser 
ses valises à Auderghem. Cette 
photographe reconnue part ra-
pidement à la rencontre de ses 
voisins et réalise l’impression-
nant brassage culturel de la com-
mune. "Dans ma rue il n’y avait 
aucun couple belgo-belge. C’était 
soit des couples mixtes soit des 
couples étrangers", raconte Alice. 
"J’étais stupéfaite de voir qu’une 
si petite ville pouvait faire cohabi-
ter autant d’origines différentes". 
Survient alors le déclic. Alice pro-
pose une série de photos à la 
commune, qui accroche immé-
diatement. Le projet "Conviva" 
(Vivre ensemble) est né. Dans 
un premier temps la commune 

passe une commande de 10 por-
traits, photos et textes pour une 
exposition inaugurée ce 7 dé-
cembre au Centre Den Dam. Les 
clichés voyageront ensuite dans 
différents endroits de la com-
mune, en intérieur et en extérieur. 
Mais la compatriote de Sebastião 
Salgado ne compte pas s’arrê-
ter en si bon chemin. "Il y a 140 
nationalités à Auderghem, il me 
reste donc encore 130 portraits 
à faire". Elle se donne deux ans 
pour mener à bien son entreprise. 
Au delà de l’exhaustivité, c’est un 
message d’ouverture que l’artiste 
veut faire passer. "Par les sou-
rires, le petit jeu pour reconnaître 
le pays, j’espère que mes photos 
donneront envie aux étrangers de 
s’ouvrir aux autres, de ne pas avoir 
peur même si on ne maîtrise pas 
la langue, d’oser". 

Pour participer au projet :  
aliceauderghem@gmail.com 

 UN APPEL AUX 140 NATIONALITÉS  
 DE LA COMMUNE 

 ALICE RAMOS TIRE LE PORTRAIT  
 D’UNE AUDERGHEM COSMOPOLITE 
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Door het operationeel kader 
van de zone begin september 
uit te breiden, valideerde de po-
litieraad de oprichting van een 
politieteam op de fiets. Tegen 
het voorjaar van 2020 worden 
negen agenten aangeworven 
om in de zone Marlow de eerste 
'bikerspatrouille' te vormen. 
Waarom? Om voeling te hou-
den met de realiteit in de wij-
ken en de zogenaamd 'zwakke 
weggebruikers' te steunen.

'Mobieler, zichtbaarder en altijd 
in de buurt. Er is duidelijk nood 
aan een fietsbrigade', vertelt een 
enthousiaste Laurent Masset, 
woordvoerder van de lokale poli-
tie. Vanaf volgend voorjaar zullen 
9 agenten op de fiets dagelijks 

de straten van de zone Marlow 
doorkruisen. Hun aanwezigheid 
wordt evenwichtig gespreid 
tussen Ukkel, Watermaal-Bos-
voorde en Oudergem. Hun op-
dracht houdt het midden tussen 
repressie, ontrading en preventie. 
'De essentie van het team? In 
alle wijken aanwezig en herken-
baar zijn. Om in te grijpen, maar 
ook om in dialoog te treden en te 
luisteren naar de bekommernis-
sen van de buurtbewoners. Het 
schoolvoorbeeld van een 'buurt-
politie'!' De grootste troef van 
die traag patrouillerende agen-
ten blijft ongetwijfeld hun hoge 
mobiliteit. 'Ze komen op locaties 
die niet met de wagen toeganke-
lijk zijn. Denk maar aan parken en 
steegjes. Bovendien is het voor 

agenten op de fiets veel makke-
lijker om iemand tegen te houden 
of te controleren dan vanuit een 
auto.'

Als fietsambassadeurs zullen 
ze er vooral op toezien dat geen 
enkele categorie van weggebrui-
kers in de verdrukking komt. 'Nu 
steeds meer mensen hun mobili-
teit op nieuwe manieren invullen, 
moeten interventieteams de fiet-
sers, voetgangers en steppers als 
zwakke weggebruikers ter plaatse 
kunnen ondersteunen', stelt Lau-
rent Masset. 'De patrouille zal er 
dagelijks op toezien dat het ge-
bruik van fietspaden en busstro-
ken niet wordt bemoeilijkt door 
dubbel geparkeerde voertuigen, 
dat er wordt gereden aan snelhe-
den die bij de omstandigheden 

passen en dat alle weggebruikers 
zich correct gedragen.' Naast 
dat toezicht op de verkeersvei-
ligheid, binden ze de strijd aan 
met fietsdieven en sluikstorters. 
Ze zullen ook bijstand verlenen 
en flagrante inbreuken bestraf-
fen.  Over welk type fietsen ze 
zullen beschikken? 'Gezien de 
aard, de omvang en de topogra-
fie van de politiezone, lijkt het 
waarschijnlijk dat de politieraad 
fietsen met elektrische onders-
teuning zal aankopen. Hoewel die 
beslissing nog niet officieel werd 
genomen, lijkt me dat het beste 
compromis.' Ter herinnering: ver-
schillende gemeenten, waaron-
der de Stad Brussel, beschikken 
al over fietsbrigades. De resulta-
ten zien er heel bemoedigend uit.

 POLITIE: EEN NIEUWE BRIGADE VAN 9 BIKERS 
  ZE ZIJN MOBIELER, ZICHTBAARDER EN ALTIJD IN DE BUURT. AAN HEN  
 OM NIEUWE VORMEN VAN MOBILITEIT UIT TE TESTEN 
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Het jaarrapport van de politie-
zone staat sinds kort online.  
Daaruit blijkt dat in 2018 de 
criminaliteit daalde met 1,8 %, 
en dat voor het 8ste jaar op rij.  

Positief is dat in de zone 22 % 
minder inbraken in voertuigen 
werden geregistreerd, 10,5 % min-
der auto's werden gestolen, 11,7 
% minder drugsdelicten werden 
gepleegd en 5,3 % minder geval-
len van vandalisme werden aan-
gegeven. Daar staat een stijging 
tegenover van het aantal inbraken 
(+19,7 %) en fietsdiefstallen (+14,9 
%). Ook de computerfraude (+9,7 
%) zorgt voor een zwarte bladzijde.

"Met 1.179 vastgestelde inbraken in 
2018 halen we opnieuw het niveau 
van 2015", betreurt Jean Noël, coör-
dinator van het Preventiehuis. "Het 
gaat om een cyclische vorm van 
criminaliteit die we moeilijk kunnen 
bestrijden. Ons beste wapen? Pre-
ventie! Het is belangrijk dat de Ou-
dergemnaars meer gebruik maken 
van de middelen die hen door de 
gemeente ter beschikking worden 
gesteld: informeer de politie als u 
op vakantie vertrekt en contacteer 
onze diensten om een gemeente-
lijke premie voor de beveiliging van 
uw woning aan te vragen. Datzelfde 
advies geldt voor fietsers: laat uw 

fiets graveren of registreren op het 
platform mybike.brussels, waar-
door die na diefstal makkelijker 
terug te vinden is."

Het aantal misdrijven op de open-
bare weg stabiliseert, maar het 
rapport wijst op een stijging in de 
virtuele criminaliteit. "Slachtoffers 
van computerfraude moeten de 
politie inschakelen, zelfs als het 
om kleine bedragen gaat", bena-
drukt Laurent Masset, woord-
voerder van de politiezone. "Het 
is essentieel dat de onderzoekers 
inzicht krijgen in de manier van 
werken van cybercriminelen. Zo 
zijn die makkelijker op te sporen en 
kan efficiënter worden ingegrepen."

In 2018 was het veiliger op de weg. 
Zo werden er minder processen-
verbaal opgemaakt voor het ne-
geren van stoplichten (-23 %), voor 
dronkenschap (-28 %) en voor het 
niet dragen van de veiligheidsgor-
del (-23 %). "We plukken hier de 
vruchten van onze vastberaden-
heid. Verkeersveiligheid  was de 
afgelopen tien jaar een van onze 
stokpaardjes', bevestigt Laurent 
Masset. 'Een voorbeeld: in 2018 
voerden we bij meer dan 11 miljoen 
voertuigen snelheidscontroles uit."

www.politie.be/5342/nl/
nieuws/jaarverslag-2018

 THÉO VANPÉSTRAAT: DE EERSTE  
FIETSSTRAAT IN OUDERGEM 
Het is officieel: Sinds 15 oktober 2019 is de Théo Vanpéstraat de 
eerste fietsstraat in Oudergem.  Door dat nieuwe statuut gelden 
er in de straat specifieke verkeersregels. Zowel automobilisten als 
fietsers zullen hun gedrag dus moeten aanpassen. 'Een fietss-
traat is niet enkel voor fietsers', benadrukt Quentin Stevenart, 
diensthoofd Openbare Ruimte en Mobiliteit. 'De Théo Vanpés-
traat is nog voor steeds voor motorvoertuigen toegankelijk, maar 
fietsers krijgen er prioriteit.' Eenvoudig gezegd, moeten drie regels 
er strikt worden toegepast. Fietsers mogen over de hele breedte 
van de straat rijden wanneer er eenrichtingverkeer circuleert (dat 
is het geval in de Theo Vanpéstraat). Ze mogen de helft van de 
straat gebruiken als er in twee richtingen wordt gereden. Auto's 
mogen fietsers niet voorbijsteken en mogen maximaal 30 km/
uur rijden. 'Door aan te sturen op meer veiligheid, hopen we 
vooral meer weggebruikers te stimuleren om te gaan fietsen.' Het 
gewijzigde statuut van de straat heeft overigens geen gevolgen 
voor het aantal parkeerplaatsen, noch voor het aantal voertui-
gen dat er kan circuleren. De fietsstraat wordt aangegeven door 
specifieke verkeersborden en specifieke wegmarkeringen.  

Sinds 1 januari 2019 geldt een 
verbod op het gebruik van pes-
ticiden in de openbare groen-
ruimte.  Op die welkome nieuwe 
aanpak werd door de Dienst 
Groenplan niet gewacht. In hun 
dagelijks werk komen de tuiniers 
creatief uit de hoek! 

Thermische en mechanische 
machines, bodembedekkers, het 
aanplanten van graszoden, ... 'Er 
bestaan heel wat alternatieven 
voor het gebruik van pesticiden', 
stelt verantwoordelijke voor het 
Groenplan Jos Cnops. 'Die zijn 
echter duur en heel arbeidsin-
tensief'. Een voorbeeld: voor een 
efficiënt resultaat zouden we de 
mechanische onkruidwieder om 
de twee tot drie weken moeten 
gebruiken en daarna manueel 
moeten harken om al het onkruid 
te verwijderen en de bewerkte 
grond weer effen te trekken.  Een 
onhaalbare oplossing op een 
begraafplaats met honderden 
meters aan paadjes! 

'We gingen op zoek naar meer 
duurzame oplossingen en beke-
ken het onderhoud van de be-
graafplaats vanuit het perspectief 
van de biodiversiteit', verduidelijkt 
Jos Cnops. 

Dolomiet werd langs de grafzer-
ken door natuurlijke grassoorten 
vervangen, tussen de graven van 
oud-strijders en op pas inge-
zaaide gazons werden bloem-
perken aangelegd, in 'verloren' 
hoekjes werden levende planten 
en hagen aangeplant. 'We stel-
den een nieuw beheersplan op. 
Dat moet de groei van onkruid 
beperken en het werk van de 
tuiniers boeiender maken.'  Om-
wille van die natuurlijke aanpak, 
zal het drie tot vier jaar duren 
vóór het plan tastbare resulta-
ten oplevert. In totaal werd er 
tijdens het eerste jaar € 30.000  
geïnvesteerd. De jaren daarna 
gaat het om een bedrag van € 
100.000.  

 BIODIVERSITEIT: EEN NIEUWE  
 AANPAK BIJ HET ONDERHOUD  
 VAN DE BEGRAAFPLAATS 
OUDERGEM LANCEERT EEN 
NIEUW BEHEERSPLAN ZONDER 
BESTRIJDINGSMIDDELEN

 CRIMINALITEIT DAALT VOOR  
 HET 8STE JAAR OP RIJ 

 INBRAKEN BLIJVEN  
 HET GROOTSTE PROBLEEM 
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CJD is een jongerenorganisatie 
uit Oudergem die jongeren tus-
sen 16 en 35 jaar helpt om vri-
jwilligerswerk te doen. De werking 
stimuleert hun zelfstandigheid. Er 
is slechts één sleutelwoord: inter-
culturaliteit.

"Wij functioneren als een soort 
incubator", legt communicatie-
verantwoordelijke Manon Lesoile 
uit.  "De projecten worden door 
de jongeren zelf opgestart en 
gedragen. Wij begeleiden hen bij 
de concrete uitwerking." Het zoe-
ken naar subsidies, budgettering, 
administratieve procedures... Elk 
project wordt permanent door 
een van de vijf vaste gespreks-
partners bij CJD ondersteund. 

De projecten hoeven niet aan 
bepaalde criteria te voldoen 
om te worden gekozen: koken, 
voetbal, fotografie, ... Alles kan, 
zolang mensen elkaar maar 
kunnen ontmoeten. "Momenteel 
werken we, bijvoorbeeld, samen 
met het team van Renqu’art, dat 
creatieve workshops organiseert 
om de dialoog tussen Belgen en 
migranten aan te zwengelen. Er 
staat een tentoonstelling voor het 
brede publiek op het program-
ma." Jongeren uit Oudergem die 
een project willen opzetten of vri-
jwilligerswerk willen doen, zijn dus 
hartelijk welkom bij CJD! 

Contact: info@cjdasbl.be 

 INTERCULTURALITEIT  
 ALS SLEUTELWOORD 
 CJD BEGELEIDT  
  JONGEREN TUSSEN 16 EN 35 JAAR  
  IN HUN  VRIJWILLIGERSWERK  
DE PROJECTEN WORDEN DOOR DE 

JONGEREN ZELF OPGESTART. 

 NIEUWJAARSVUURWERK:  
 RESPECTEER DE REGELS! 
In de aanloop naar de eindejaarsfeesten wil het Preventiehuis 
eraan herinneren dat vuurwerk zonder vergunning verboden 
is. En dat zowel in de openbare ruimte als op privéterrein. "Het 
is een kwestie van veiligheid. Ieder jaar zijn er ongevallen met 
gewonden en soms dramatische brandwonden te betreu-
ren", stelt Jérémy Tignée van het Preventiehuis.  Voor wie zich 
niet aan de regels houdt, legt het algemeen politiereglement 
boetes op.  Het verbod geldt voor vuurpijlen, Bengaals vuur en 
voetzoekers. 

Ze heten Éliza, Petra en Hanna. 
De oudste is 12, de jongste 10 
jaar oud. In de zomer van 2019 
verdedigden ze in Birmingham 
de eer van Atelier Couture 
Magique uit Oudergem op het 
Internationaal Quilt Festival. 
Daar haalden ze de eerste prijs 
binnen!  

Voor de leken: een quilt is een 
geheel van 3 lagen stof, waa-
ronder een wattering, een soort 
doorstikt patchwork. Éliza, Petra 
en Hanna leverden een quilt af 
met vier scènes uit de evolue-
rende relatie tussen moeder en 
dochter. En dat tegen de achter-
grond van een strand met een 
steeds dieper ondergaande zon 
(symbool van de voorbijglijdende 
tijd). Kers op de taart: hun creatie 
werd in oktober 2019 aan het pu-
bliek getoond tijdens de jaarlijkse 
expo van de Belgische Quilters 
Vereniging in Edingen. Meteen 

een uitgelezen kans om Couture 
Magique voor te stellen:  een klein 
atelier opgericht en geleid door 
een dame met een passie voor 
naald en draad. 'Aan handwerk 
zijn veel voordelen verbonden',  
weet Nora Palmai. 'De kinderen 
spijkeren niet alleen hun han-
digheid en hun geduld bij. Ze wer-
ken ook aan hun zelfvertrouwen 
en hun creativiteit. En het is zowel 
iets voor meisjes als voor jongens, 
dat wil ik benadrukken.' Couture 
Magique organiseert handwer-
klessen voor elk niveau, works-
hops, stages en verjaardags-
feestjes in een klein atelier in de 
gebouwen van het Rood-Kloos-
ter. 'We beschikken hier over een 
uitzonderlijk kader, want de sfeer 
van het klooster leent zich uitste-
kend tot handwerk. De rust en de 
kalmte hebben een gunstig effect 
op contemplatie en creativiteit.' 

www.couturemagique.eu

 ATELIER COUTURE MAGIQUE  
 IN ROOD-KLOOSTER 

 DRIE OUDERGEMSE JONGEREN  
 WINNEN EEN PRESTIGIEUZE PRIJS 



Op 23 april 2020 werkt de school 
Pré des Agneaux mee aan We-
reldboekendag. De lessen worden 
een kwartiertje stilgelegd om alle 
leerlingen de kans te geven zich 
in stilte te verdiepen in een boek 
naar keuze. Een originele oefe-
ning die de kinderen weer meer 
voeling moet geven met woorden 
én met hun eigen zintuigen.  

De actie "Iedereen leest" is een 
initiatief van de Association des 
Éditeurs Belges (ADEB), als reac-
tie op een alarmerende vaststel-
ling. "Volgens een internationale 
studie uit 2016 zijn kinderen uit 
de Federatie Wallonië-Brussel de 
zwakste Europese leerlingen als 
het om taalinzicht gaat", vertelt 

Christelle Dyon van de ADEB. 
"Op school moeten kinderen zin 
krijgen om te lezen en daarvan 
leren genieten, maar het is belan-
grijk dat ouders dat blijven sti-
muleren." Het project wordt niet 
alleen door de leerlingen, maar 
ook door de leerkrachten en de 
directies van de gemeentescho-
len in Oudergem enthousiast 
onthaald.

"Leren lezen is een heuse 
maatschappelijke uitdaging", 
benadrukt Bernard Mugrabi, pe-
dagogisch adviseur bij de Dienst 
Onderwijs. "Een prioriteit die we 
in de doelstellingenovereenkomst 
van onze 4 onderwijsinstellingen 
centraal stelden. Het kwartier-

tje lezen werd in verschillende 
van onze scholen al eerder inge-
voerd, maar zal systematisch en 
wekelijks in alle klassen aan bod 
komen tegen 2025." Het ini-
tiatief betekent een aanvulling 
op de talloze pogingen die de 
afgelopen jaren werden onder-
nomen om de leesvaardigheden 
van Oudergemse kinderen aan 
te scherpen. Denk maar aan het 
Paul Hurtmans Colloquium, de 
Bernard Versele-prijs, de voor-
leesmoeders, de albumtassen en 
alle projecten in samenwerking 
met de gemeentelijke bibliothe-
ken.

Contact: c.dyon@adeb.be

 EEN KWARTIERTJE LEZEN NA DE SPEELTIJD 

 ACTIE 'IEDEREEN LEEST' IN OUDERGEM 

Gratis soep in plaats van snoep 
als ochtendlijk tussendoortje.  
Vanaf januari 2020 zullen alle 
kleuters in Scholencentrum Le 
Souverain ervan kunnen genie-
ten.  Dat nieuwe aanbod streeft 
twee belangrijke doelstellingen 
na: extra aandacht voor ge-
zonde voeding en minder plas-
tic verpakkingen.   

Het idee is niet nieuw: "Meer dan 
100 jaar geleden al pleitte het Na-
tionaal Hulp- en Voedingscomité 
voor dergelijke tussendoortjes", 
herinnert hoofd van de Dienst On-
derwijs Sabine Masson zich. "Een 
voedzaam en warm tussendoor-
tje halfweg de ochtend, tussen 
een soms haastig ontbijt en de 
nog veraf lijkende lunch in." Vóór 
de start van het project werd er 
tussen de Dienst Onderwijs en de 
ouders van de kinderen overlegd.  
Het hoeft niet te verwonderen dat 
die met het project instemden!  

"De huidige maaltijdleverancier 
zal die soep bereiden, rekening 
houdend met onze eisen op het 
vlak van lokale, biologische en 
seizoensgebonden producten", 
bevestigt pedagogisch adviseur 
Bernard Mugrabi. 

Met de nieuwe gewoonte willen 
we de kleintjes ook tonen dat we 
zo minder plastic afval genereren. 

"Wie een blik werpt in de vuilnis-
bakken op school begrijpt meteen 
waarom een dergelijk initiatief 
van belang is", beaamt Hélène 
Preuveneers, directrice van het 
Scholencentrum. "Bovendien zou 
de speelplaats netjes moeten blij-
ven. Een aanzienlijk bijkomend 
voordeel voor het welzijn van de 
kinderen!"

Het gratis soep'-project heeft 
geen gevolgen voor de refterui-
tgaven. Het werd al een jaar bij 
Le Souverain uitgetest en zal 
logischerwijze ook naar de drie 
andere gemeentescholen worden 
uitgebreid vanaf januari 2021.

 SCHOLENCENTRUM LE SOUVERAIN ZAL DE GRATIS SOEP  
 UITTESTEN TIJDENS DE PAUZE OM 10 UUR 
DOELSTELLINGEN: MINDER AFVAL EN MINDER SUIKER

 3 NIEUWE FIETSBOXEN 

De gemeente liet onlangs 3 
nieuwe fietsboxen installe-
ren: één op de hoek van de 
Vandrommelaan en de Wa-
versesteenweg, een tweede 
op het Th. Balisplein en een 
derde op de Ch. Madouxlaan. 
We geven graag nog even 
mee dat een stalplaats 60 
euro per jaar kost. Die wor-
den toegekend aan Ouder-
gemnaars die op minder dan 
500 meter afstand van een 
fietsbox wonen en de fiets ge-
bruiken in het kader van hun 
woon-werkverkeer.  

 HET VOETPAD SNEEUW-  
 VRIJ MAKEN, IS 
VERPLICHT  

De gemeenschapswachten 
herinneren aan de verplichting 
om het voetpad sneeuwvrij te 
maken. Zoals ieder jaar, zul-
len ze aanbellen bij woningen 
waar de sneeuw niet werd 
weggehaald én hier en daar 
een handje toesteken.    

 FOTOVOLTAÏSCHE  
 PANELEN: HET VERVOLG 

Op het dak van het gebouw 
van de Dienst Wegenis in de 
Oude Molenstraat werden 
72 nieuwe zonnepanelen 
geplaatst.  De installatie met 
een vermogen van 22 kWc 
zou 20.000 kWh moeten 
kunnen opwekken. Op de 
daken van gemeentege-
bouwen liggen inmiddels 
1.100 fotovoltaïsche panelen. 

 CAFRA KRIJGT EEN  
 ANDERE NAAM 

CAFRA heet voortaan 'Gezins-
planning van Oudergem'.  Aan 
de taken verandert niets. Alle 
vragen rond het gevoelsle-
ven en de seksualiteit komen 
er aan bod in het kader van 
raadplegingen bij de gynae-
coloog, de maatschappelijk 
medewerker, de psycholoog, 
de juridisch adviseur, gezins-
bemiddeling en huwelijks-
counseling.   

info@gezinsplanningouder-
gem.com 

 ERRATUM: HET CORRECTE  
 NUMMER VAN HET  
 GEZONDHEIDSHUIS 

In het vorige nummer stond 
een foutje. Om het ge-
zondheidshuis te bellen, vormt 
u het nummer: 02/899.22.09.
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 KERSTMARKT MADOUXLAAN 
De kerstmarkt in de Vriendschapswijk wordt georganiseerd op 
18 december, van 14 tot 20 uur. Het gaat om een aanbod en 
een organisatie van het Oudergemse Jeugdhuis, wijkhuis Het 
Paviljoen, de jongeren die een mini-onderneming opzetten en 
plaatselijke handelaars. Op het programma: muzikale optre-
dens, creatieve workshops in Het Paviljoen én een bezoekje van 
de kerstman om 16 uur.

 OUDEJAARSAVOND TÉLÉVIE 
De traditionele oudejaarsavond ten voordele van Télévie vindt 
plaats op 31 december in het Cultureel Centrum, van 19 uur 's 
avonds tot 3 uur 's ochtends. Op het programma: een feest-
maal, een orkest, optredens en een tombola.  

Reservaties: marc.vandame@skynet.be

 WINTERVERHALEN IN DE BIB 
Het is winter! De Bib en Zoniënzorg nodigen iedereen uit om 
zich te komen verwarmen aan ... mooie verhalen! En dat op 21 
december 2019, van 10.30 tot 12 uur. Belangstellenden tussen 0 
en 99 jaar zijn hartelijk welkom! Er wordt een drankje aangebo-
den en inschrijven is niet noodzakelijk.

 JEAN-MICHEL SAIVE:  
 EREBURGER  
 OP 7 JAAR TIJD GAF HIJ DE  
 OUDERGEMSE TAFELTENNISCLUB  
 LOGIS  EEN HEEL ANDER GEZICHT 
EEN BUITENTAFEL TER ERE VAN J-M 

SAIVE IN 'LE JARDIN DU FAIR PLAY' 

Oudergem werkt samen met een 
Braziliaanse fotografe aan een 
grootschalig artistiek project: de 
realisatie van een tentoonstel-
ling rond alle in Oudergem verte-
genwoordigde nationaliteiten.

In 2010 verliet Alice Ramos haar 
geboorteland Brazilië. Zo kwam 
ze in Oudergem terecht. De be-
kende fotografe leerde al snel 
haar buren kennen en schetste 
een indrukwekkend beeld van 
de culturele smeltkroes in de 
gemeente. "In mijn straat woont 
geen enkel stel waarvan de par-
tners beiden Belg zijn. Het zijn al-
lemaal gemengde of buitenlandse 
stellen", vertelt Alice. "Het verbaast 
me hoeveel verschillende nationa-
liteiten er in zo'n kleine stad kun-
nen samenwonen." Met dat idee 
ging ze aan de slag. Ze maakte 
een fotoreeks voor de gemeente, 
die meteen belangstelling toonde. 
Het project "Conviva" (Samenle-
ven) was geboren. In een eerste 

fase bestelde de gemeente 10 
portretten, foto's en teksten in het 
kader van een tentoonstelling die 
op 7 december de deuren opent 
in Centrum Den Dam. De foto's 
zullen daarna op verschillende 
locaties in de gemeente (binnen 
en buiten) te zien zijn. De landge-
note van Sebastião Salgado wou 
het daar niet bij laten! "Er wonen 
140 nationaliteiten in Oudergem: 
er moeten dus nog 130 portretten 
worden gemaakt." Die klus wil ze in 
twee jaar klaren. De kunstenares 
wil niet alleen volledig zijn, maar 
ook oproepen tot openheid. "Dan-
kzij de glimlachende gezichten en 
de raadspelletjes voor wie het land 
wil herkennen, hoop ik dat mijn 
foto's vreemdelingen zullen sti-
muleren om zich open te stellen 
en hun angst te overwinnen, ook 
al zijn ze de taal niet machtig." 

Meewerken aan het project kan 
via:  aliceauderghem@gmail.com 

 EEN OPROEP AAN DE 140  
 NATIONALITEITEN IN DE GEMEENTE 

 ALICE SCHETST EEN PORTRET VAN  
 EEN KOSMOPOLITISCH OUDERGEM 

Een indrukwekkend palmares, 
een uitzonderlijk lange sportcar-
rière, een ondubbelzinnige spor-
tethos: tafeltennisser Jean-Mi-
chel Saive is een van de grootste 
Belgische sporthelden aller ti-
jden.  Dankzij hem, won Logis uit 
Oudergem vier kampioenstitels 
en vijf keer de Beker van België. 

Op 6 november 2019, naar aan-
leiding van de trofeeën voor spor-
tverdienste, bracht de gemeente 
hulde aan 'Jean-Mi' door hem de 
titel van ereburger toe te kennen. 
"Die beslissing lag voor de hand, 
gezien al zijn prestaties: sinds hij in 
2012 een contract tekende bij Logis 
genoot onze gemeente in Bel-
gië en in het buitenland heel wat 
meer uitstraling", beseft Arnaud 
Huegaerts van de Sportdienst. 
"Hij blonk niet alleen sportief uit. 
De gemeente wilde hem ook in de 
bloemetjes zetten omwille van zijn 
integriteit. Hij was een competitie-
beest dat meermaals zijn voorlie-

fde voor fairplay liet zien, zelfs ti-
jdens de belangrijkste wedstrijden 
van zijn carrière." En Jean Michel 
Saive heeft heel wat prestigieuze 
matches afgewerkt. Het voorma-
lige nummer 1 van de wereld nam 
7 keer deel aan de Olympische 
Spelen en 20 keer aan een we-
reldkampioenschap. Tussendoor 
haalde hij ook nog eens 25 natio-
nale titels binnen, waaronder vier 
bij Logis (in 2013, 2014, 2016 en 
2017). In mei dit jaar zette de Lui-
kenaar een punt achter zijn carrière 
in het gezelschap van meer dan 
500 dolenthousiaste fans. "Alleen 
al door zijn aanwezigheid kon hij 
het publiek ophitsen en hen het 
gevoel geven dat in de zaal van Lo-
gis het Europees kampioenschap 
werd beslecht." De gemeente gaf 
de nieuwe ereburger geen stand-
beeld, maar koos ervoor een pin-
gpongtafel te installeren in Le Jar-
din du Fair Play. Aan die tafel kan 
iedereen die daar zin in heeft een 
balletje opslaan.


